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Zpráva o činnosti Svazu národní házené
pro 23. Valnou hromadu SNH

Vážené dámy a pánové,

nejprve mi dovolte, abych Vás i já přivítal na jednání 23. Valné hromady SNH a poděkoval
Vám za Vaši účast na dnešním jednání. Na úvod své zprávy bych Vás rád požádal, abychom
chvilkou ticha uctili památku všech národních házenkářů, našich spoluhráčů, kamarádů a přátel,
kteří již bohužel naše řady navždy opustili. Děkuji vám.

Scházíme se takřka po dvou letech na jednání nejvyššího orgánu našeho spolku, abychom
zhodnotili uplynulé období, projednali aktuální témata týkající se našeho sportu, případně vytýčili
úkoly do budoucna a také abychom zvolili nový kontrolní orgán, tedy Dozorčí radu Svazu národní
házené. Dnešním dnem končí čtyřleté funkční období stávající dozorčí rady, která pracovala ve
složení předseda Karel Klas a dále Jana Sládečková, František Menc, Josef Blahuta, Ing. Pavel Jíra.
Dovolte, abych všem členům dozorčí rady poděkoval za spolupráci v uplynulém období a jsem
velice rád, že všichni stávající členové se rozhodli opět kandidovat v dnešních volbách.

V loňském roce došlo rovněž ke změně ve složení Výkonného výboru SNH, kdy se
z pracovních důvodů rozhodl na své členství rezignovat předseda komise rozhodčích, pan Libor
Bittner. Také jemu patří poděkování za odvedenou práci na nelehké pozici. V souladu
s ustanovením stanov SNH byl následně do výkonného výboru SNH kooptován pan Mgr. Jan
Václavek, který převzal agendu komise rozhodčích. Jsem velice rád, že právě Honza byl ochoten se
této nelehké a mnohdy nevděčné pozice ujmout, protože jej považuji za jednoho z nejzkušenějších
a nejpovolanějších.

Ve své zprávě na předchozí Valné hromadě jsem uvedl, že po letech funkcionářské činnosti
mě už takřka nic nemůže překvapit, nicméně že koronavirová krize mě vyvedla z omylu. Bohužel
nikdo z nás asi v červnu roku 2020 netušil, že to nejhorší ještě zdaleka nemáme za sebou. Epidemie
a s ní spojená opatření směřující k jejímu potlačení výrazně ovlivnily a omezily i činnost našeho
svazu, byli jsme nuceni rušit či přesouvat akce, opět zrušit jarní část soutěží atd. To vše v atmosféře
nejistoty, neustále se měnících podmínek, kdy jednotlivá opatření přicházely ze dne na den, v řadě
bodů si protiřečily a nebylo vlastně jasné, co platí pro jaké nejen sportovní aktivity. Nepamatuji si,
že bych někdy v životě absolvoval tolik jednání s představiteli ostatních sportovních organizaci či
Národní sportovní agentury v tak krátkém časovém úseku. Jsem proto velice rád, že všechna
bezprecedentní rozhodnutí, které jsme museli učinit v předchozích měsících, byly přijímány v
široké shodě nejen v rámci výkonného výboru, ale také se zástupci jednotlivých oblastních komisí,
kteří se pravidelně zúčastňovali všech online jednání v průběhu krize. Proto bych rád v tuto chvíli
všem svým kolegům poděkoval za přístup a podporu.

Na druhou stranu historické zkušenosti nám říkají, že každá krize sebou zároveň přináší
nové příležitosti, ukáže nám naše silné i slabé stránky a ve svém důsledku většinou bývá
následována rozvojem. Co se týče spolkové činnosti, tak nás koronakrize a s ní související omezení
cestování a shromažďování mimo jiné donutila se výrazně posunout do online světa. Zároveň nám
ukázala, že na tento posun nejsme zcela připraveni, chybí nám nástroje, podpůrné materiály atd.
V době omezení jsme zvažovali například konání online výuku teoretické části školení trenérů,
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nicméně bohužel nemáme k dispozici adekvátní podklady, ať už prezentace, videosekvence atd. Ti
z vás, kteří mají nějakou zkušenost s např. s online výukou svých dětí se mnou jistě budete
souhlasit, že prosté promítání textu na obrazovku je zcela kontraproduktivní.

Ve snaze udržet členskou základnu, udržet kontakt se svými členy, se v řadě oddílů do
online světa přesunula i část tréninkové činnosti. Zaznamenal jsem snahy o natáčení
videotréninku, výzvy na dálku i další aktivity. Vše toto bylo bezesporu připravováno s velkým
entuziasmem a nadšením, nicméně více méně na koleně, bez větších zkušeností a podpůrných
prostředků, metodiky či návodů, inspirovali jsme se jinde. V této oblasti tedy vidím obrovskou
výzvu do budoucna, protože ať se nám to líbí či ne, tak naše děti již definitivně přesunuly část
svého života do online prostoru a je na nás, abychom dokázali i v něm náš sport udržet.

Konec konců přivedení dětí zpět na naše hřiště a jejich udržení u našeho sportu je alfou i
omegou naší budoucnosti, přičemž drtivá část tohoto úkolu leží na vás, na oddílech a vaší
každodenní činnosti. Výkonný výbor samozřejmě nepřivede nové děti na hřiště, nevychová nové
hráče, nemůže se o ně starat na každodenní bázi atd. Toto je na vás a vašich trenérech, přičemž
všem, kteří se na tomto jakkoliv podílejí, patří obrovský dík a uznání. Úkolem výkonného výboru by
mělo být v rámci svých možností tyto aktivity podporovat. I z toho důvodu byl vyhlášen program
Restart NH, v rámci kterého jsme se snažili finančně podpořit zejména mládež, resp. oddílová
soustředění či turnaje. Z toho programu čerpalo prostředky v loňském roce cca 20 oddílů a já
věřím, že se jednalo o smysluplné využití prostředků, které máme k dispozici.

Nyní si dovolím přejít k informacím z činnosti svazu, jednotlivých komisí či akcí. V jedné ze
svých zpráv na minulých valných hromadách jsem uvedl, že z mého pohledu je největším úskalím
činnosti výkonného výboru časová vytíženost jednotlivých členů. Toto platí stále, ale nejen pro
členy výkonného výboru, známe to všichni ze svých oddílů. Vše je navíc umocněno nuceným
přesunem do online světa, což do značné míry vede ke zpřetrhávání osobních kontaktů a vazeb,
ztrácíme sociální kontakt, a to je obrovská škoda. Náš sport nikdy nebyl jen o technikáliích či
vzájemném soupeření, ale velmi důležitou roli vždy hrály osobní vztahy či kamarádství.

Jsem proto velice rád, že se v obou krizových letech podařilo uskutečnit akce, které mimo
jiné právě toto našim členům nabízejí, ať už to byl Výcvikový tábor mládeže v Novém Městě nad
Metují a Dobrušce, či pokračující projekt juniorské reprezentace a s ní související kempy juniorů.
Zároveň se podařilo uskutečnit letní mistrovství a poháry mládeže ve všech kategoriích, ikdyž
v netradičních termínech a mírně zkráceném rozsahu. Stejně tak jsem přesvědčen o tom, že
mezizemská utkání jak v Bakově, tak Rokytnici, která se mimochodem taky hrála v netradičním
zářijovém termínu, byla velmi vydařená a i díky přenosu České televize přinesla skvělou prezentaci
našeho sportu.

Nicméně byly i akce, které se uskutečnit nemohly. Ať už to byly tradiční zimní halové akce –
Český pohár dospělých, Zimní liga dorostu, Zimní halové mistrovství žactva – nebo plánovaná
školení a semináře, několikrát odkládaná valná hromada svazu, Superpohár mládeže atd. Naším
cílem každopádně je se k těmto akcím vrátit a znovu je nastartovat, přičemž se tak již z velké části
děje – turnaje českého poháru dospělých dospěly již ke svému finálovému vyvrcholení, které se
uskuteční za dva týdny v jihomoravském Vracově, o tomto víkendu byly rovněž odstartovány
finálové turnaje Zimního halového mistrovství mládeže, v únoru proběhlo v Ejpovicích školení
trenérů 3.třídy atd.
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Vážené dámy a pánové,
při minulé valné hromadě jsem jako jednu z oblastí, ve kterých máme rezervy, zmínil

sebeprezentaci národní házené. Toto samozřejmě platí stále, nicméně si myslím, že i v této oblasti
se nám podařilo posunout. I pro letošní rok se podařilo vyjednat zajištění přenosu České televize
z Mezizemských utkání Čechy-Morava, které se uskuteční ve dnech 7. – 8. května ve Studénce,
přičemž 90minutový záznam hlavních utkání by měl být okořeněn i reportáží z již tradičního
sobotního utkání legend. Narůstající návštěvnost zaznamenává profil národní házené na síti
Instagram, s velmi pozitivním ohlasem se setkaly videosestřihy z obou loňských kempů juniorů.
Všichni jste určitě také zaznamenali připravovaný a nyní již hojně inzerovaný seriál televize Nova
s názvem Národní házená. Samozřejmě nebylo v našich reálných možnostech nějak zasahovat do
scénáře či obsahu seriálu, nicméně věřím, že už i pouhá skutečnost, že si největší komerční televize
vybrala za námět náš sport, přispěje ke zviditelnění naší činnosti. Řekl bych, že s hlavním motem
seriálu „S míčem v ruce, s národkou v srdci“ se ztotožníme všichni.

Dalším tématem, které bych rád zmínil, je financování svazu, resp. agenda státních dotací.
Jsem velice rád, že se v uplynulých letech podařilo stabilizovat situaci ve financování činnosti
našeho svazu, resp. stát se pevnou součástí dotační politiky Ministerstva školství, mládeže a
tělovýchovy, kterou následně převzala i nově vzniklá Národní sportovní agentura. Osobně si
dovolím hodnotit spolupráci s agenturou a jejími představiteli pozitivně, dochází k pravidelným
setkáním ať už na úrovni osobních jednání s předsedou agentury či poradám předsedů svazů
s představiteli agentury.

Jedním z témat, které se v posledním období hojně diskutovaly a probíraly, je tzv.
prioritizace sportu, resp. směřování státní podpory převážně do olympijských odvětví. Možná jste
zaznamenali několik rozhovorů předsedy NSA Filipa Neussera na toto téma i řadu následných
reakcí. Pokud by toto bylo aplikováno na kompletní škálu státních dotací pro sport, samozřejmě by
to znamenalo výrazný problém pro náš svaz, resp. jeho financování. Nicméně jsem byl opakovaně
ubezpečen, naposledy při čtvrtečním jednání právě s předsedou NSA, že tato prioritizace sportu se
týká jen části dotačních prostředků určených na podporu státní reprezentace, což z logiky věci není
oblast, která by byla pro nás relevantní. Zároveň Filip Neusser jednoznačně deklaroval, že náš svaz
považuje za nedílnou stabilní součást sportovního prostředí i historie a nadále počítá s dotační
podporou pro náš svaz.

Vážené dámy a pánové,
máme za sebou velmi náročné období, které nám všem připravilo nástrahy, jež jsme

neznali. Proto mi dovolte abych na závěr poděkoval nejen všem svým kolegyním a kolegům
z výkonného výboru, dozorčí rady, odborných a oblastních komisí, ale i všem vám, oddílovým
činovníkům, rozhodčím, trenérům, prostě všem lidem, kteří se kolem našeho sportu motají, za vaši
práci, nasazení a entuziasmus. Velice si vážím všech lidí, kteří jsou ochotni pro národní házenou
pracovat a věnovat jí svůj volný čas.

Děkuji všem za pozornost.

V Praze dne 13. 3. 2022

Jiří Cedidlo v.r.
předseda SNH


